
SPEECH 6 november – uitreiking herinneringsmedailles vredesmissies 
 

Hoogheid, 

Dames en heren. 

 

Vandaag heb ik het voorrecht mij in goed gezelschap te mogen bevinden. Een gemêleerd, maar goed 

gezelschap. Nou doe ik dat wel vaker. Als minister van defensie kom ik vaak tussen de troepen. Dat 

kan hier in Nederland zijn, op de kazernes, of bij de eenheden te velde of op zee. Of in het buitenland, 

van de Balkan, in en rond Afrika, tot Afghanistan of juist in de Cariben. Want Defensie is wereldwijd 

actief voor vrede en veiligheid. 

 

Gelukkig niet meer alléén Defensie. Want dat is nu zo mooi van deze dag. Ik sta hier als minister van 

defensie voor mijn troepen, maar ook voor die van mijn collega van Binnenlandse Zaken: 

politieagenten die, net als militairen, wereldwijd zijn ingezet. Want ondanks alle verschillen, hebben de 

hoofdtaken van Defensie ook duidelijke raakvlakken met het werk van de politie. 

 

De eerste hoofdtaak is natuurlijk het domein van Defensie: verdediging van het eigen en 

bondgenootschappelijke grondgebied, inclusief de Nederlandse Antillen en Aruba. De Koninklijke 

Marechaussee levert daar een bijdrage aan als ze in haar zogeheten “groene”, of militaire, rol 

opereert. Maar in de andere hoofdtaken van Defensie is duidelijk dat ook de politie een rol kan spelen. 

De tweede hoofdtaak is: Bescherming en bevordering van de internationale rechtsorde en stabiliteit. 

Dat is bijvoorbeeld wat er nu gebeurt in Afghanistan, bij ISAF. Maar in datzelfde Afghanistan hebben 

enkelen van u geopereerd. En hoewel u uw werk op een andere manier uitvoert dan de Task Force in 

Uruzgan, heeft u met uw werk een wezenlijke bijdrage geleverd om eenzelfde doel te bereiken. 

En de derde hoofdtaak is: Ondersteuning van civiele autoriteiten bij rechtshandhaving, 

rampenbestrijding en humanitaire hulp, zowel nationaal als internationaal. Dat is een hoofdtaak, maar 

eigenlijk ook een korte beschrijving van dat wat het merendeel van u heeft gedaan op uw missie. Niet 

alleen de hier aanwezige marechaussees, maar ook de hier aanwezige politieagenten. 

 

Ik schets hier wel de overeenkomsten tussen de groepen agenten en marechaussees die hier staan, 

maar ik wil u zeker niet op één hoop gooien. U staat hier immers als groep, maar u bent uit vele 

missies afkomstig. Ondanks de overeenkomst, is dat ook heel divers werk. Er zijn grote verschillen 

tussen het werk van een agent en dat van een marechaussee. Maar wat u allen hier bindt is het feit 

dat u uw land heeft gediend in het buitenland. Onder moeilijke omstandigheden, en lang van huis. 

Veel mensen denken dat dat voor militairen de gewoonste zaak van de wereld is. Maar dat is het niet. 

Om militairen uit te kunnen zenden, moet Defensie goed werkgeverschap tonen: goede voorbereiding, 

goed materieel en goede begeleiding, voor, tijdens en na de missie. Dat mag nooit routine worden. 

Bovendien zijn uitzendingen niet alleen een inspanning voor de militair op missie, maar ook zeker voor 

het thuisfront. De gedachte dat een familielid of partner in een missiegebied verkeert, onder vaak 



gevaarlijk omstandigheden, zorgt bij het thuisfront vaak voor spanning. Daarom wordt ook voor het 

thuisfront gezorgd. Bij Defensie geldt: het belangrijkste front is het thuisfront. 

 

Dat is vaak moeilijk uit te leggen voor buitenstaanders. Wat er precies speelt, in het missiegebied of bij 

de achterblijvers, is moeilijk te begrijpen als je er niet mee te maken krijgt. Maar, en dat is waarom een 

dag als deze zo verbroedert, vandaag zijn er geen buitenstaanders. U allen, zowel militairen als 

politieagenten, heeft een uitzending meegemaakt. Ook uw thuisfront heeft een uitzending 

meegemaakt. 

 

Defensie levert wereldwijd een bijdrage aan vrede en veiligheid. Maar de meeste moderne conflicten 

zijn niet te winnen met militaire inzet alleen. Daarvoor moeten we samenwerken. Met diplomaten, 

ontwikkelingssamenwerkers, maar ook met de politie. Minister Ter Horst gaf zojuist aan te hopen dat 

de goede samenwerking met Defensie in het algemeen en met de marechaussee in het bijzonder zal 

worden voortgezet. Dat gaan we doen. Sterker nog, als zij er voor zorgt dat er meer politieagenten 

worden uitgezonden, dan zal Defensie zich meer inzetten om die agenten te ondersteunen in hun 

voorbereiding op hun missie. Want de missies van vandaag kunnen alleen slagen als iedereen 

samenwerkt. Vandaag is de bekroning van zo’n samenwerking. Natuurlijk ben ik trots op mijn 

militairen. Maar vandaag ben ik ook trots op onze collega’s van de politie. 


